

Remarks given by
H.E. Mr. Paul Heinbecker
to the United Nations March of Women 2000
New York, October 17, 2000.

Madame Deputy Secretary General,
Esteemed delegates,
Colleagues and friends,

Pour ceux que je n'ai pas eu l'honneur de rencontrer, mon nom est Paul Heinbecker, Ambassadeur canadien et Représentant permanent auprès des Nations Unies.

Le gouvernement du Canada est très heureux de co-parrainer cette présentation aux Nations Unies par la Marche mondiale des femmes 2000.

À ce titre, je voudrais souligner la présence ici aujourd'hui, du sénateur canadien Rose-Marie Losier-Cool, de même que tous les autres représentants fédéraux et provinciaux du Canada.

We very much appreciate the presence today of so many distinguished representatives of United Nations Members States.

We are especially honoured, Deputy Secretary General Fréchette and Assistant Secretary General King, that you have joined us today.

And above all, I would like to extend a special welcome to the women and men with us today from around the world.

The World March of Women is here in the United Nations to promote action by the United Nations and Member States on poverty and violence and their effects on the lives of women and girls.

The agenda of the March finds clear resonance in the work of the United Nations, particularly on this, the International Day for the Eradication of Poverty.

Most recently, the Special Session of the General Assembly on Social Development and on Women identified these two issues as being of critical concern for the international community.

The equality of women and men is a fundamental goal of Canada's foreign policy.

It is based on the belief that equal rights for women are an essential component of progress on human rights and democratic development.

Initiatives such as the World March demonstrate that women are a powerful force for change in the world.

Partnerships, between governments, civil society, NGO's, the private sector and individual women and men have been the key to the success thus far in advancing the interests of women around the world.

Maintaining these partnerships, and building new ones, will be essential for success in attaining gender equality.

J'espère que le dialogue que nous aurons ici aujourd'hui se poursuivra dans l'avenir, en reconnaissant que le mot dialogue signifie autant écouter que parler.

Les gouvernements doivent s'acquérir de cette responsabilité d'écouter et de traduire cet échange en action.

Nous sommes fiers du rôle que les Canadiennes ont joué dans l'organisation de cet événement, et plus fondamentalement pour l'avancement de l'égalité des sexes au Canada et partout dans le monde.

Sur ce, j'aimerais maintenant vous présenter Madame Françoise David, Présidente de la Fédération des femmes du Québec et porte-parole de la Marche mondiale des femmes.